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MINISTERUT AFACERILOR INTERNE
INSTITUTIA PREFECTULUI

JUDETUT ARGE9

MINUTA

sedintei Comisiei de Dialog Sociat Argeg

din data deZ9,OS.ZOZ4

. in cadrul activitStilor de dialog social desfisurate de catre Institutia prefectului - Judetul
Arges si paftenerii sociali in conformitate cu prevederile Legii dialogului social nr.:62lzoiz, i. a.i.
de 29.05.2024, ora 11.00, a avut loc sedinta Comisiei de Dnlog Soiial Arges.

Lucr5rile gedinlei au fost conduse de domnul Subpreflct Bogdan- Ionut lvinciunescu.

La sedintd au participat reprezentanti ai Instltutiei Prefectului - Judetul Arges,
ai C-onsiliului Judetean Arges, ai serviciilor deconcentrate si reprezentantii a cinci dintre cele gJpte
confederatii/federatii sindicale si patronale, membre ale Comisiei.

Dl,Subprefect - BunE ziua, tuturor! O sA tin sedinta in locul domnului prefect, care este
angrenat in alte activitSli, asa am primit informarea 9i sE am onoarea ast5zi sd fim'impreund.
Pentru mine este o plScere sE fiu cu dumneavoastr5, chiar mE bucurd!

Sb dau citire Qrdirtjj_ele zi:

1. Punctul de vedere al Consiliului National al intreprinderilor private, Mici si N4ijlocii din
RomAnia cu privire la mecanismul de stabilire a salariului minim.Analiza privind salariul mediu brut.

2, lvlemorandumul mediului de afaceri pentru alegerile europarlamenta re 2024,
PrezintS: consiliul National al intreprinderilor private lvlici si lv'lijlocii din Romania

3. DIVERSE.

Acum, am sd vE rog s5 votbm minuta de la sedinla din 25.04.2024. (Se aprobi in
unanimitate).

Au cuvAntul colegii de la "intreprinderi private mici si mijlocii,,,

. 
DI.Glisci - Consiliul National al intreprinderilor private tyici g.r l{ijlocii din RonrAnia- Ast6zi este o zi in care incepem cu o veste bfid. Legat de ;;m;;F nou.ff. .,privire la salariul minim, care au fost discutate aici luna trecuti, se pare cE
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Guvernul Romaniei a infeles, inclusiv cu impulsul dat de noi. pe linie patronald, noi -
consiliul National al If4lt4-urilor, prin dl.Jianu sl dna.Tatia - pe Iinie sindicald 9i s-e ajuns
la concluzie, Un echilibru, zlcem noi, in care salariul minim rimine, cel pulin in acest" an,
nu cu. 200 de lei neimpozabili, ci rSmane cu 3oo de lei neimpozabilil ceea ce, trebuie sj
punct5m, a fost un pas mic, dar pe care am reusit sX-l obtinem.

Dl.Subprefecl - Felicitiri, e importantl

. Dl,GliSci - Demersul este fScut inc5 de anul trecut, Delegatia noastri patronali a mai
avut in februarie, o int6lnire la Guvern. Am avut o intAlnire 9i la parlament'i, .on,r."r.u
Camerei Deputatilor, tot pe aceast5 tem5 si nu numai. Dar ce rbm6ne de subliniat este faptul cd
mecanismul de stabilire a salariului minim brut trebuie sE fie predictibil, usor de inteles de pirtile
implicate - angajati si angajatori si sb se utilizeze ca indicator 50% din salariul medit brut.
Aparatul tehnic al Consiliului National al IMM-urilor a discutat la int6lnirea de la lvlinisterul t4uncii,
unde am fost invitati si a negociat la 47o/o din salariul minim. Valoarea de 50% este o 'raloare
medie. Guvernul cere spre 55g'0, patronatele - maxim 47o/o din salariul mediu, sE fie uat ca
referintS. Deci, cresterea salariului minim pe economie trebuie sE fie coroboratb cu sciderea
fiscalit6tii pe forta de muncb si cu m6suri active din partea autorititilor publice, de dimir uare a
muncii "la negru".

Salariul minim brut pe economie in anul urmitor sA fie stabilit cel t6rziu p6ni la finalul
lunii octombrie a anului in curs. Este vorba de predictibilitate, ca toate firmele, in anul urmitor,
sd-si facS bugetul si planul anual de business, cum este normal.

Deci, mullumim inci o dat5, inclusiv domnului N4inciunescu, prezent aici gl coMucerii
Prefecturii Arges pentru cE au fost operativi, au transmis solicitdriie noastrel [4ullumim 9i
dnei Tatia pentru colaborare! Un dialog corect, un dialog constructiv care are loc intre noi.

Dl.Subprefect - Era si dl.Ciolacu mSndru de intAlnirea cu dl,Jianu. A zis-o la televizor.

Dl.Gligcd - Dl.Jianu a sustinut cei 300 de lei neimpozabili pentru angajati.

DLSubprefect - cand ai o mas5 salarialb cu 1000 de salariati.... impactul e mare!

Dl GliScE - Cei din Bucuregti nu inteleg intotdeauna ci nivelul de trai in judetele patriei
nu este la fel ca in Bucuregti. In come(, de exemplu, se duce in zona salariului minim. Si acestd
crestere la 3 700 de lel este foarte binevenitd si cu 3OO de lei neimpozabili, atunci cAgtigi toat5
lumea. SE cagtige angajatul c6nd el cere stimulente... noi ce stimulente nefiscale sE-i mii?dm, ca
s5-l ajute, sE ne convinE si sE fie deductibile fiscal?

Mi opresc aici la punctul 1, vi multumesc! punctul 2, il rog pe dl.Atanasiu!

Tema este: Memorandumu/ mediului de afaceri pentru alegerile europarlamentare 2024.

Noi am distribuiut acest document celor care candideazS pentru Parlamentul European, fiind
un document de o importan!5 exceptionalS chiar si pentru guvernanti, fie ei actuali, fie ei viitori.
Este o lucrare fScuti de expertii nostri si reprezinti doleanlele mediului de afaceri :entru
desf5surarea unei activitSti in mod usor.

Av6nd in vedere seria de obiective ambitioase pentru viitorul Europei, stabilite de
Comisia EuropeanS, si anume i



l,Neutralitatea climaticd p6ni in 2050;
2,Transformarea anilor'20 in deceniul digital al Europei;
^ a .-
3.Intdrirea Europei in lume printr-o abordare mai bine orientatS geopolitic.

Este necesar ca factorii de decizie locali, c6t si eu ropa rlamenta ri, sE rHspundi
ca racteristicilor specifice imm-urilor in elaborarea politicilor publice care influenteazi actir'itatea
companiilor la nivel european. $i in Europa, si la noi, imm-urile sunt cele care produc cel mai mult
in bugetul Europei.

Raportat la multitudinea de reglementiri UE, in special pentru tranzitia digi:a15 si
ecologicS din mandatul 2019-2024, este necesar ca, in perioada zo24-zozg, viziunea pentru
sustinerea mediului de afaceri, la nivel european gi in special a imm-urilor, prin
Asoclatia lMM-urilor din Uniunea Europeand, pentru ci existA si asa ceva si avem vicepres,edlnte
acolo, s5 se bazeze pe 4 piloni:

1, Stabilitatea si pred ictibilitatea cadrului legal pentru IM[4-uri;
2. Crearea unui ecosistem de afaceri capabil s5 faci fala provocirilor generate de digitalizare,

tranzitia cHtre o economie verde 9i competitia la nivel global;

3. Resurse umane calificate Si cu competenle in tehnologia informatiei - salariati gi proprietarii
manageri de IlvlM-uri;

4. Finantarea initiativelor a ntreprenoria le.

Documentul este mult mai complex, nu are rost s5-l citesc, el existi depus la prefecturS,
a fost transmis candidatilor la europarlamentare si poate fi accesat gi pe site-ul
Consiliului National,

Dl.Subprefect - Pe paftea de RomAnia suntem foa rte light, nu incuraj5m
a ntreprenoriatu l. Si v-a9 ruga la 16ndul meu, pe parte politicd si adminiskativS, haideti s5 facem la
nivel legislativ - dumneavoastr5 cu dl.Jianu, este 9i dl.Ungureanu aici (BNS), toatb lumea aici,
sindicate...

. Codul muncii spune "cu acordul angajatului", dar, pentru anumite meserii, de ce nu
incercbm un program... s5-i dai voie un an sabatic sau doi, dar si-l si sprijinim cu un pngram
st-art-up, cum este afarS? Iti d5 un fel de start-up ca si intri intr-o pauzd si poti si tu sb te duci in
c5mpul muncii dacb stii cE ai un program dintr-5sta guvernamental. inlelegeti?

Dl. Dan Atanasiu - E o propunere interesantS.

Dl.Suborefect - E foa rte interesant6. Vrei un an, doi, sE iei o pauz6. sE intri in
antreprenoriat, s5 fie un program de genul 5sta. Afari exista. pentru c5, dacb ai un esec in
antreprenoriat, te intorci inapoi, nu-ti este fricd de esec. Este nou si foarte interesant.

Si la nivel de PNRR existi un capitol nou...9titi ce nu mai v5d eu? La noi in RomAnia,
20o/o din paftea de cercetare pleacS in industrie, in transformare. in Germania, 8Oo/o din ceea ce
companiile impreunE cu universitSlile creeaz5, pleac5 si transformd produsele. Genul "aspirator".
Cum putem noi cu lMM-urile gi cu mediul universitar se crestem rata in Argeg, si inc=rc5m
si creem mai mult, s5 ddm drumul cercetSrii, pentru cb avem potential. Dacb e nevoie fa:em o
int6lnire. Avem universitate, centru de cercetare, haideti sd incercim cusociet5tile, sb inovln mai
multl



Dl.Gli$5 - Apropos de asta, avem si noi un proiect in sensul Ssta 9i avem o int6lnire
programata in septembrie-octombrie. Acum rEmAne s5 vedem si agenda dlul Florin Jianu,

Dl.Subprefec! - Haideli s5-i dEm drumull Trebuie si ne apropiem si de dl rector Costoiu,
la Bucuresti. Trebuie si ne cuplSm intr-un sistem in care sH ne aducem oamenii.

It4ulte companii care au RND/ bSieli care lucreazd in biroul de studii... de ce nu ii aducem
incoace s5 vini sd stea pe 16ngi universitdti? SH vinS la Pitesti, sA creem produse noi, s5 virdem,
sb facem fortd de munci nou6, extinderi samd. Vreau s5 facem produse transformate. Benul in
industrie nu vine dec6t dac5 faci ansamble si acolo faci marje operationale. Nu faci dac} faci o
pies5 mic5, o componentS de 1O centi. Si volum, exact!

Itlultumesc! Acum, dac5 nu mai aveti intreb5ri penlru punctul 7, trecem la
punctal Diverse. Cine se inscrie la cuvAnt?

- Dna. Cecilia Tatia - Confedqralia NationalS SindicalS ,,CARTEL ALFA,, - Am si aduc in
atentia dumneavoastri o problemS cu privire la acea ordonantS, de fapt ordin, prin ca-e s-a
interzis.,. de fapt se blocheazS activitatea centrelor de bdtr6ni, azile. inteleg cd am fScut ur pas,
asteptbm si se modifice ceva, sE se dea un alt ordin. Problema este alta. Acelagi ordin este
aplicabil 9i turismului. Toti cei care au pensiuni, li se aplicS acelagi ordin. Mi s-au plAns dintre
membrii care au rude in sistemul HoReCa, cu privire la acest aspect. Eu n-am crezut cE un demers
la ISU, la acest moment, pentru a obline o autorizare pe noua hotirAre care este impusE, e;te de
o valoare de zeci de mii de euro.

Dl.SubpplfuE[ - Nu pot sE cred asa ceva!

Dna. eecila Tatia - 20 000 de euro, v5 spun !

Dl.Subprefect - DacE ai activitate?

Dna. Cecilia T4!ig. - Da! Iar pentru sistemele rezidentiale, acelasi pre

Dl,Subprefect - Si de unde sE ai 20 000 de euro?

Dna. Cecilalatia - Aici este problema. De buget!

Dna.tlarianA VArg5 - Confederatia NatlOna l5 SindicalS "tvleridian" - N4inistrul Muncii, nu
m5 intereseazd ce culoare politicE are, dar a initiat aceasti modiflcare dezastruoasE 9i, pe
l6ngb faptul cE nu intelege nimic din ce-i spunem, nici nu face nimic. Este anormal, este un
miliard de lei amendb pentru c5mine, daci nu inregistreazl in 24 de ore ,.. Nu se gar deste
nimeni cH nu le merge sistemul, poate e bolnavi directoarea... Iar cu ISU, noi arr avut
dezbateri ample acolo. Nu este normal! S-a cerut doar un termen de relocare de 3 luni de
zile.

Dl.Subprefect - Ce-am zis eu in gedin!5, trebuie un termen de prorogare.

p]1-?.Ua-tEnefalga - Adicd, daci astSzi m-ai autorizat ISU sau mi-ai dat certificatul 5la
pe o lege in vigoare si vii a doua zi sau a treia cu o altS lege gi-mi ceri alte conditii, la privat.
Pentru c5 oamenii care se interneazd acolo n-au nici pensie de magistrat, nici de... Au 2000 de lei
cei mai multi. Cum sb ajuti aceste cimine? Cd a reluat doamna subiectul,..
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Drc,g9el]e-laUa - Eu am deschis subiectul pe fondul activitAtii pe care o am ir afara
activitSlii profesionale, si zic a9a, de reprezentant sindical la Cartel 'Alfa" 9i pe care o desfSsor
prin verificSrile pe care le fac la aceste unitSli in toatb lara sl am vbzut la Brasov, la Codlea, in
Prahova. Acum, mai nou, constat ci existb un interes din padea Guvernului si credeti-m5, ci deja
sunt foa rte multe institutii guvernamentale guvernamentale implicate in acest lucru, in a:east6
situatie negativ6 pentru acegti oameni in v6rsti.

Dna.Daniela lt4 o ldqvea n u-- ltorlevLlLq 

-A.l.p.l.sJrscs 
- putem sE dim un exenplu si

dl.Voica (CJ Argeg) m5 poate completa. Urmare acestei propuneri de suspendare a ISU, existE o
singur6 licentd de servicii sociale in Arges, care este Unitatea socio-medicalS RucEr

Dl.Subprefect - Adic5 fostul spital.

Dna.Daniela lt4oldovea nu-Lloiaville - oa. in Nota de constatare, ISU scrie foa rte clar cd
sunt, ca 9i num6r, cbi de evacuare, dar erau, oarecum, fiecare, cu o neconformitate. Deci, ca
numSr existau! Propunerea gtiti ce spunea, conform lui 179? Nu existd numErul de cSil

Dna, Cec!.Lia fAlia - G6nditi-vE ce se va intAmpla, pe lAngE aceste unitSli, toate unititile
turistice, 1800. Deci se blocheaz6 si HoReCal

Dna.Daniela N4oEpyea U:llOrlAyLXc_- Nu in teleg de ce pentru bdtr6nii care au
apartinEtori, deci nu sunt asistati sociali, incheie contracte, La propunerea Bincii lvlondiale de
modificare a standardelor au participat si reprezentanti ai ciminelor. Stiti ce li s-a spus de la
Minister? Toate sunt servicii sociale, nu plStim diferentiat!

Dna.lvlariana V6rgi - Rugdmintea ar fi, dacS ne puteli sprijini in vreun fel cu ar:eastd
dezbatere la Ministerul Muncii pe Normele metodologice, pentru cd s-a fEcut o solicitare scrisS,
n-am primit niciun rSspuns, adic5 sE fie invitati reprezentanti ai cdminelor din toate judetele.
tvlajoritatea s-au asociat in structuri, urmeazb 9i proteste. Eu ag fi foade bucuroasd ca in Arges si
se facb ceva, si nu fie nevoie si se facd proteste aici, pentru c5 noi aici totdeauna am gisit
intelegere si chiar la autorit6tile locale. Este acel ordin, care asa cum a fost emis...

Dl.Subprefect - Ordin de ministru?

Dna.lvlariana VArq6 - Ordin comun. l.4inisterul Afacerilor Interne, lvlinisterul [4uncii.,. Deci
trei minigtrii iresponsabili au semnat acest ordin. Cei care l-au emis il pot si retracta, tot m,:tivat,
tot in comun si se termind cu ISU. Lds5m un termen de relocare. Au cerut oameni de la 3-5 ani,
s5 se poatd reloca, Asta am cerut: o perioadE de relocare.

Si a doua chestiune: se lucreaz5 acum, impreunE cu profesori universitari de drept
administrativ, la initierea unui nou proiect de lege, sE separe activitxtile 9i s5-l punem pe masa
parlamentarilor acum, pAnb in alegerile din toamnS. Inclusiv parlamentarii din Arges au fost
invitati la o alti conferintS a noastrb care urma sd se desfSgoare la Ramada si niciunul nu a
rispuns invitatiei. si nu este normal! Dacb vor in Parlament, mai vor un mandat, s5 facI ceva
pentru judeful Ssta! Avem si medici in Parlament care au votat pentru aceastd lege. Nici nu stiu ce
au votat acolo, sE stiti! Ei stiu c5 mai vor un scaun. Noi venim aici, ne ddm sufletul, ve spunem.
800/o din actlvitatea asta e gestionatS in mediul privat, Unde-i ducem, unde merg oamenii Sstia?
Nu au niciun fel de ajutor. Ce s5 fac5, sE creasc5 tarifele? Rolul instantelor va fi plin de astfel de
litigii, Deja sunt.



Dna0a-nicla lvloldovea nu-HorlaviLle --Cel de la Fbget, de Ia N4ioveni, a fost o srtuatie
cumva particularS. Eu n-am fost la el pAni acum, a functionat administrat de pirintele Pu=u sub
Asociatia "lzvorul rimEduiril", Aprimlt licenta provizorie, dup6 care, nu stiu din ce motiv, le- a fost
retras6 licenla. Spatiul a revenit, prin hot5r6re de consiliu local, primbriei, care, prin partene-iat cu
consortiul de dezvoltare localS, a continuat aceeasi activitate, presupun cu aceeasi beneficiari in
mare parte 9i a oblinut licenta provizorie. De la noi se fEcuse o primi viziti de evaluare cu mSsuri
pe termen de 6luni, pentru cb licenta se acorda pe o perioadi de 1an la momentul acela, acum
este pe 3 luni. A fost si ISU 9i ne-a comunicat si nouS c5, in baza nu stiu cErei litere din art.B4,
trebuie suspendatS. Au relocat oamenii.

Dna.lvlariana VSrgE - Este litigiu pe rolul instanfei. Eu am vizut documentul ir baza
c5ruia functioneaz6 si acolo are nigte clauze care spun ci activitatea ii va reveni. in sf6rsit, se va
pronunta insta nta.

Dna.Daniela MoldqvqanU-Horlaville- Deja stim cu totii... in var5, c6nd a fost declansati
acea campanie prin ordin de ministru, a fost promovatS de aici, de la prefecturS, in prima zi deja
fusese spaliul trecut primeriei, nu mai funcliona pe asociatia respectivi.

Dna.lYariana V6rgb - Este o problemi 9i cu aceste controale, pentru c5, cu aceastt lege,
se duc echipele de control insotite de jandarmi. Credeti-md cA nici mascalii nu se duc asa la
infractluni flagrante. Este anormal! Acesti furnizori de servicii sociale se chinuie de la o zi la alta sb
dea si o mancare bund si nredicamentele Ia timp si s5-i mai ungd pe b5tr6ni cu nu gtiu ce, si le
pun6 pampers-uri. isi dal sufletul acolo,

Dl.Subprefect - Nu o sE fiu de acord cu aga ceva. in ordinul dla, c6t a fost controlul,
Jandarmeria nu gtiu de ce a participat, ci nu a fost in ordin. A fost numai politia, dl.Gherghe.

Dna.lvlariana VArgS - Zice in lege.
Deci, se poate revoca ordinul, dacS dl.Prefect solicitS Guvernului ca ministrii care l-au

adoptat, ori s5-l suspende, ori s5-l proroge, ori s5-l modifice. sE fac5 ceva cE aici e problema
DumneavoastrS, Patronatele, cunoasteti problema asta cu cbminele?

Dl. Dan Atanasiu - O cunoastem de aici.

Dna.lYariana V6tg6 - Cu spatiile. pentru cE nu emit autorizatie ISU pentru spatiile care
nu concord5 cu ce spune legea, trebuie si se relocheze unii si au deja credite la care piStesc si nu
mai pot funcliona. Cine Ie plSteste rata la bancS dacd sunt inchisi?

Dl.Subprefect - Important este sI facem leglle si fie ,,suple,,si si fie in asa manler6
incet sE le interpret6m si in spiritul lor, nu doar in litera legii. Trebuie sA facem ceva, niste
demersuri, cI nu e ok.

Dna. Cecilia Tatia - Eu zic sE incepem cu Ministerul de Interne.

Dna.lvla(iana VSrqi - La Normele metodologice nu se poate face nimic in plu;. Un
termen de relocare, un termen de tranzitle...

Dl.Subpfefsq! - Neapirat sE facem adresi pentru ajutoare financiare pentru relocarj.



Dna.lv]ariana VArqi - Ati cerut dumneavoastrd data trecutd. Ei au cerut si relccarea.
Au spus c5-l inchld pe Ssta si deschid in altE parte.

Dl.Subprefect - Daci venea Statul RomAn si v5 d5dea o sum5 de bani,..

Ana-lyqela-yarga - Ali cerut, dle Subprefect, stiu, data trecuta. Eu am cerut gi niste
facilit6ti fiscale, reduceri de impozite.

Dl.Subprefect - Facem revenire la ea. Din madie nici n-au rSspuns. Aici este o prcblemi
de rezultat, pentru cH oricum nu vom mai gSsi oameni in urmStorii 2O de ani.

Dna.Daniela Moldovean u-Horlaville- Oricum este o problemE cu personalul, pe care si
domnii o reclamS, pentru ci personalul se formeazi si pleaci in str5in6tate.

Dna.Mariana V6roi - Vor veni furnizorii internationa li., pentru c5 eu asa am vdzu:, Ssta
este scopul. Nu vreau sE rinesc pe nimeni, dar reprezentantii Statului Rom6n parcd tr5iesc intr-o
lume paralelS. Este aft.11, ultima literd din text, unde se prevede ce pot fi furnizori de servicii
sociale organizaliile internalionale de profil. Vor vrea s5 lntre pe piala romAneascS, sunt destui.

Dna.Daniela lvl old ovea n u:Elodaylllc- pot sd vE dau un exemplu de un centru de zi pentru
copii, cu licent5 provizorie, dezvoltat de plafformi.

Dl.Subprefect - Cei care sunt la N4icesti?

Dna.Daniela lvloldovea nu- Horlaville- Da, este vorba despre lYicesti. Este al saptelea
centru de zi pentru copii, iar asociatia, organizalia "non profit,,are 27 de centre.

Dna.lvlariana VArgE - Ideea ar fi sb facem o solicitare de revocare a acelui ordin r:are a
venit de crSciun, cE asta-i preocupa si vom depune noul proiect de lege pentru separarea
activitStilor 9i abrogarea acestor aberatii. 1OO OOO de lei c5 n-ai inregistrat audit s5 tini evidenta la
apelurile STS. Si STS ul ce mai face? Ne urmEresc pe noi, atet?

Dl.Suborefeq! - Aici este unirea si puterea noastre ca s5... aveli asocialia, aveti sprijin.
Uniti-vd prin fortele astea profesionale. Oricum aveam de gAnd sb invit ISU. Care sunt solicitSiile
dumneavoastrd pentru ISU?

Dna. Cecilia Tatia - in primul 16nd s5 nu mai fie externalizat acest serviciu de acordare a
licentelor, prin srl-uri.

Dna.lYariana VArgi - Eu v-as mai
adeverintele de vechime pe care se duc 9i le
4000 de lei pe adeverintS.

propune o discu!ie in sedinta urmitoare, cu
ridicS de la nu stiu ce firme si plStesc p5nd la

Dl'Subprefec! - Da, foa rte bun subiectul! Cine prezintS? ITM-ul cI el avea c6rtile de
munc6 pAnS in 2001.

Dna. Gratiela VlSdoiu -Insge_elaIalUl_tcftaiqlle l4gnc5 - Sunt angajatori care 1u au
venit sA ridice cirtile de munca, s-au fEcut destule comunicate in presd.
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Dnul-@LSurdreal - Avem si noi un subiect in numele
salariatilor si lucr5torilor pe care ii reprezentdm: taxele 9i impozitele foarte mari pe veniturile
sa la ria le.

Chiar dacE s-au majorat salariile, nu compenseazi nici pe de parte inflalia 9i noile taxe.
Din ianuarie au fost noi taxe introduse, vis-a-vis de tichetele de mas5, concedii medicale 9i 

.rE rog
si transmiteti Guvernului cd este necesar s5 facS o reform5 fiscalS, decat se mbrim salanile pe
h6rtie,

Am vEzut cb se discutd in spatiul public si de impozitarea progresivi si de introducerea
altor taxe.Pentru a respecta Directiva Europeanb de a ajunge la 5Oo/o pe salariul minim, n i-e ci
Guvernul se va angaja sH facH acest artificiu si venitul va fi mai mic dec6t acum, prin introducerea
tichetelor de masi in salariu. in loc de cei 2oo/o pe care ii plStim pentru tichetele de mas5, s5 ne
trezim cu o impozitare totalS, cu taxe, de 43%.

Dl,Subprefect - SE faceti o hArtie in sensul 5sta.

Dnul.Viorel Ungureanu - Am ficut 9i cdtre Bucuresti, o s5 vd ddm si dumneavrastrb
exact solicitirile noastre gi propunerile pe care le avem in cadrul Confederatiei si poate reusim sE
schimbim ceva.

DLSu lprefect - Discutdm luna viitoare?

DnuL!-lQlel Unqureanu - Da. Nu mai spun de salariul minim. CreeazE inechit5ti in
practicS. Noi negociem contracte de munc5. Oamenii sunt pe grile de responsa bilitate si, JacS-l
ducem cu cei 100 de lei pe care-i are datoriti competentelor, peste grila de 3700, nr mai
beneficiazi de cei 200 de lei care sunt impozitabili.

Dl.Subprefect - Cum stati cu tichetele de vacant6?

Dn u l. VLprel-llngurearru-Ar trebui s5 creascb suma. Avem si solutii concrete pen:ru ce
am putea gdsi. VE mullumesc!

Dl.Subprefect - Poate facem si o discutie pe tichete luna viitoare.

Dnul.Viorel Unqureanu - Da, facem. Tichetele de vacant6 si valabilitatea tichetelor de
mas5, e si acolo o problemS. Sunt salariati care au rdmas cu ele blocate, cu banii pe care nu-i mai
pot folosi.

DI'Subprefect - Eu cred in impozitul progresiv, din 2025 ne asteapt5 impozitul progresiv.
Cump6ra!i-v5 pbduril Companiile multinationale, cele din industrie, vor trebui sd intre pe pla_tA, sa
ia certlficatele pe care le vor lua oamenii.

Dn.a.Mariana V6rc5 - Pidurile Statului sunt administrate de Stat si exploatate de srl-uri,
nu de Regia Autonomi !

Dl.Suborefect - Vrea dl.Iohannis sd facb o lege pe Romsilva, dar nu stiu daci reuseste.

- Dna.lvlariana V6rg5 - P5i a fScut-o, este! Am atacat-o Ia CCR, au respins-o de pe raun.
Si incerc5m si facem alta.



Dl.subge&d - Mullumum pentru prezentdl stati cd mai avem un subiect cu dna Tatia si
terminim!

Dna. Cecilia Tat'ra - Luna trecutS am pus la dispozitia dlui Prefect un material cu privire lagreva pe care au formulat-o colegii - personalul civil din lvl.A.I.
Ieri am fost la colegii mei de la Arhivele Nationale (civile) care m-au rugat sE vE tun la

dispozitie acest memoriu. Eu l-am pus la dispozilie si Ministerului si Sinsicatu-jui, Doresc si-lpr0movati la dl.Ministru care, exact ce a spus si dna v6rgi... nu se ,,apleaci,, pe cererile
angajatilor.

-Sunt 
in protest, au apdrut Ia televizor in fiecare zi gi mi-au spus clar: Dali protes.ul, cEdaci nu inchidem Arhivele! Pe revendicirile pe care le-au dat in scris, dor... n, 1.Jipunrrt cur" s-

a comunicat cdtre personalul civil si pe care nu vi l-am adus pentru c5 este de rAs. O sE vi-l aduc,
DI Prefect a venitrSndul trecut cu dnul Butunoi. N-am nimic, este in rezervl.

Dl.Subprefect - Fostul coleg al dumneavoastrb.

Dna. Cecilia Tatia - Cred cE i-a fost fricd sE mai vinE astizi.

Dl.Subprefect -A zis cA sti fatE-n fal5 cu..,

Dna. Cecilia Tatia - Pdi, dal Eu sunt tot timpul colonel, nu sunt in rezervS, Tocmai asta eproblema, dumnealui cred cd i-a fost frici si v5d cb n-a mai venit. Ca s5-i arSt cE personalul civil
din IPJ Arges si din tvl.A.I. - Arhive continuS cu protestele si nu ii bag5 in seami. Toat5 lumea
cere adeverinte pentru vechime. Dumnealor nu mai fac fa!5. Plus c5 deficitul de personal este
extraordinar de mare. Se st5 la poartd cu jandarmul,

DL&lprefeet - E grav!

,,. - _Dna'Mariana VArqE - Poate vin 59tia de la AUR si dau afard jum5tate din admlnistratia
publicS, Asa au zis.

Dna. Cecilia Tatia - Si cu cine lucreazi? Cu robotiil

Dl.Subprefect - Haideti si nu mai confund5m industria cu administralia! C5 si a9a n-1 mai
ai oamenil Nu mai zic acum, la alegeri, de Politie, nu gtiu cum iesim! Abia s-a chinuii dl.Badea si
dea oameni peste tot.

Dna. Cecilia Tatia - Daci nu-si primesc acuma majorarea...

Dl.subprefect - Le-ati spus colegilor cate sectii de votare avem? Avem peste 440.

Dna. Cecllia Tatia - 446.

Dl.Suborefect - V5 dati seama cE trebuie polilist pe fiecare sectie? De unde?

Dna, Cecilia Tatia - Deficit major.



Dl.Suborefect - De unde dai afarS? Cd n-ai de unde sE mai dai.

Dna.-eedla klia-Daci n-ai capacitatea de a g5ndi. DacS oamenii Sstia au nsit in
stradS, au cerut ceva/ micar si md aplec pe o treime, nu zic jumitatea si rezolvi problemal

Dla.l4aralE-yarga - 9ti!i de ce nu se m5reste schema de personal? Pentru cd vor sE
desfiinteze Politia LocalS sau s5 o reorganizeze.

Dl.suborgfect - Eu o metamorfozam in ceva, nu o mai lineam, Au venit pensirnarii?
(pentru sedinta CCDCPPV) Intr-un minut termindm.

Multumim frumos, doamnelor, domnilorl S5 aveti un 1 Iunie fericitl

La sedinti au fost convocali membrii Comisiei, conform Legii dialogului social
nr.367 12022 si au participat urm5torii reprezentanli :

Ail1patrca_adnEElratlgt
- Dl. Bogdan Ionu! N4inciunescu - Subprefectul Judetului Arges- Dl.Ionel Voica - Consiliul Judetean Argeg
- Dna.l,lihaela-Anca Banu - Administralia Judeteani a Finanlelor publice Arges- Dna.Daniela lvloldovean u-Horlaville- A.J.p.LS. Arges
- Dna. Gratiela VlSdoiu -Inspectoratul Teritorial de MuncS- Dna, Chiritb Florina- A,J.O.F.M, Arges
- Dna. Carmen RSdulescu - Casa Judelean6 de pensii Arges- Dl.Sebastian Florescu - inspector - Inspectoratul Scolar Judelean Argeg- Dl,Ileana Badea-Dlrectia de Sdndtate publicd Arges

Di n pa ft ea Confelqalii lor/Federa!iilor si rclicale gi patronale
-Dnul.Viorel Ungureanu - Blocul National Sindical

- Dna. Cecilia Tatia - Confederalia NationalS SindicalS ,,CARTEL ALFA"
- Dna, Doina FdnicS - confederalia NationalS a sindicatelor Libere din Romania "FRATIA"
- Dna.lvlariana VArgE - Confederatia NationalS Sindicals "Meridian,,
- Dl. Ion Gligc6 - Consiliul National al intreprinderilor Private Mici si IYijlocii din Rom6nia
- Dl' Dan Atanasiu - Consiliul National al Intreprinderilor Private Mici 9i lvlijlocii din Rom6nia
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